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Sakliste 
 
Saknr Tittel 
  

91/2017 Godkjenning av innkalling og sakliste 

92/2017 Godkjenning av møtebok 

93/2017 Referatsaker 

94/2017 Aktuelle saker 

95/2017 Orientering av rådmannen 

96/2017 Orientering om status kommunestruktur 

97/2017 Økonomisk rapportering 2. tertial 2017 

98/2017 TV-aksjonen 2017 - Oppfordring til bidrag 

99/2017 Næringsplan Meland kommune 

100/2017 Samarbeidsavtale om utarbeiding av områdeplan for Dalstø/Mjåtveitstø 

101/2017 Oppstart og organisering av områderegulering Langelandskogen og Frekhaug nord 

102/2017 Tiltak for å sikre elevar eit trygt og godt skulemiljø 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  17/2103 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

91/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
Godkjenning av innkalling og sakliste  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Innkalling og sakliste vert godkjent." 
 
Formannskapet - 91/2017 
 
FS - behandling: 
Ordførar sa at det var sendt ut ei tilleggssak. Ordførar bad om at sak 100 vert behandla etter sak 91. 
Etter det vil saklista verta følgd. 
 
FS – samrøystes vedtak: 
Innkalling og sakliste med ei tilleggssak og endra rekkefølgje på saklista vert godkjent. 

 
 
 
 
 
 
  



5 
 

 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  17/2103 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

92/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
Godkjenning av møtebok frå møte 30.08.17  
 
 
Vedlegg: 
Protokoll - Formannskapet - 30.08.2017 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Møtebok frå møte 30.08.17 vert godkjent." 
 
Formannskapet - 92/2017 
 
FS - behandling: 
 
 
FS - samrøystes vedtak: 
Møtebok frå møte 30.08.17 vert godkjent. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  17/2103 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

93/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
Referatsaker  
 
 
Underliggende saker: 

Saksnummer Tittel 

93/2017.1 Bergen og Omland Havnevesen AS - Brev fra Kystverket - Bergen 
kommunes havnekapital - avklaring av eiendomsforhold 

 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Meldinga vert teken til orientering." 
 
Formannskapet - 93/2017 
 
FS - behandling: 
 
 
FS – samrøystes vedtak: 
Meldinga vert teken til orientering. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind H. Oddekalv  17/2103 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

94/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
Aktuelle saker  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Orienteringane vert tekne til vitande." 
 
Formannskapet - 94/2017 
 
FS - behandling: 
Følgjande saker vart tekne opp: 
 
Øyvind H. Oddekalv: 
Har prøvd å få ein foredragshaldar til å snakkke om habilitet på kommunestyremøtet i november. Har 
enno ikkje lukkast, men arbeider med saka. 
 
Anne Grete Eide: 
Etterlyser svar på tidligere spørsmål i formannskapet ang. tilbud om meir svømmeopplæring for 
Vestbygd. 
Er det kartlagt kor mange tima elevane får tilbud om symjeopplæring ved dei ulike skulane i dag. 
 
Kari Anne Iversen: 
Kostnad når det gjeld symjeopplæring for alle skulane i Meland vert tema på budsjettkonferansen. 
Tilgjenge til bassenget for andre innbyggjarar er enno ikkje på plass. Garderobeanlegget må 
oppgraderast, ferdigstilt til nyttår. 

Anne Grete Eide: 
Nkom har no tildelt midlane til kommunar med dårlig breibandsdekning. I Hordaland er det berre 
Masfjorden kommune som er tildelt pengar, dvs. at Meland kommune ikkje har fått tildeling for 
2017. Vi viser til kommunestyrevedtaket i sak 40/2017, der det etter framlegg frå AP vart vedtatt : 
Kommunestyre ønskjer å bruke delar av overskotet til anleggsbidrag til breiband, fiber og 
mobil.Kommunestyret ber rådmannen ta kontakt med utbyggjarar av breiband, fiber og mobil, og 
komme tilbake med ei sak om korleis kommunen kan bidra til å byggje ut i område som i dag ikkje 
har breiband/fiber og mobil. Kommunestyret vil på eit seinare tidspunkt avgjere i kor stor grad 
kommunen kan bidra økonomisk til dette. 
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Sidan det no er avklart at kommunen ikkje får midlar frå Nkom i år, ber vi om ei oppdatering på 
oppfølginga av dette vedtaket. AP meiner dette er svært viktig for utviklinga i kommunen og ønsjer at 
arbeidet med dette frå kommunen si side blir intensivert. 

Martin W. Kulild: 
Må sjåast i samanhang med budsjettarbeidet når vi ikkje fekk Nkom-midlar.  

Sølvi Knudsen: 
Spørsmål knytt til konkursen vedk. aktøren i NGIR 
 
Ordførar: 
Selskapet har slite lenge med økonomiske problem. NGIR var og informerte Regionrådet. NGIR har 
plan om å overta. Praktiske problem som å få på plass bilar og sjåførar må løysast. Signal frå 
Regionrådet - må få på plass ei god og permanent ordning. Å drifte sjølv (ikkje på anbod) må og 
vurderast. 

Anne Grete EIde: 
Oppslag i avisa Strilen om kloakkleidning på Kårbø. 
 
Administrasjonen svarte at dei arbeider med saka. 
 
Henriette Fennelly: 
Uheldig at sms-varsling om kokevarsel av drikkevatnet på Holme ikkje nådde fram til alle husstandar, 
og at det ikkje låg på kommunen si heimeside. 
Adminstrasjonen svarte at dei ville sjå på kva som ikkje hadde fungert som det skulle. 
 
 
 
FS - samrøystes vedtak: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Martin W. Kulild  17/2103 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

95/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
Orientering av rådmannen  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Orienteringane vert tekne til vitande." 
 
Formannskapet - 95/2017 
 
FS - behandling: 
Det vart orientert om følgjande: 
- IKT - alle fagapplikasjonar som skal førast vidare frå Meland og inn i Alver kommunen må vere valgt 
innan 01.1.19. Hittil er 60 % felles med ein kommune og 40 % felles for alle tre kommunane. Alt må 
vere på plass innan 01.01.19.  
 - Vertskommunesamarbeid med Lindås når det gjeld løn frå 01.08.18. Sak om dette til 
kommunestyre. 
- Omstillingsavtale skal drøftast med lokale tillitsvalde førstk. mandag, og drøftast neste torsdag 
28.09. mellom alle HTV og rådmenn i fellskap. 
- Arbeidsgruppa har fått utkast til kyrkje/kulturhus - kostnadsoverskriding. Enno ikkje endeleg løysing 
på tomt. 
- Arbeider videre med lokal forskrift for køyring med vannscooter. Rådmannsgruppa skal gje ein 
samla uttale til regionrådet. 
- Mandat til fellesnemnda - sak direkte til kommunestyre. 
- Planprogram til E-39 - sak direkte til kommunestyre. 
 
FS - samrøystes  vedtak: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Martin W. Kulild  17/2103 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

96/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
Orientering om status kommunestruktur  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Orienteringane vert tekne til vitande." 
 
Formannskapet - 96/2017 
 
FS - behandling: 
Det vart orientert om følgjande: 
Har hatt seminar 4. og 5. september - har arbeidd fram framlegg til reglement og mandat. Innstillinga 
skal vedtakast i kommunestyra. 
Har sett på styringsdokument - nokre prosjekt er politiske og nokre administrative. 
Heildagsmøte i fellesnemnda 2. oktober på Alver hotell. 
Skal velje partsamansett utval. 
Prosess for tilsetjing av ny rådmann - vedteke intern innplassering. 
 
 
FS - samrøystes vedtak: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Per Inge Olsen FE - 210 17/2121 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

97/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

89/2017 
 

Kommunestyret PS 27.09.2017 

 
 
Økonomisk rapportering 2. tertial 2017  
 
 
Vedlegg: 
Økonomirapport Meland 2 tertial 2017 
 
Saksopplysningar: 
 
Bakgrunn 
Rådmann legg fram nytt rapport-oppsett for økonomisk status og nøkkeltal per 31.08.2017  
(2. tertial)  Rapporten har 3 hovuddeler: 

1. Status drift per tenesteområde og status investeringsprosjekt. 
a. Svarer til månadsrapporten som vert rapportert månadleg til formannskapet 
b. Enkel oppsummering med framlegg til eventuelle budsjettendringar. 

 
2. Finansrapporten som finansreglementet krev at vi skal legge fram kvart tertial. 

 
3. Diverse ikkje-økonomiske nøkkeltal 

 
Vurdering 
Per 31.08.2017 viser driftsrapporten at dei fleste tenesteområda reknar med å halde seg innanfor 
rammene i revidert budsjett.  På barnehageområdet reknar vi med eit meirforbruk i 2017 på  
kr 3,0 mill som følgje av monaleg auke i utgifter til spesialpedagogiske tiltak i barnehagane og høgare 
utgifter til refusjon for redusert foreldrebetaling/gratis kjernetid.  I 2016 fekk vi eit meirforbruk i 
forhold til budsjett på denne posten med kr 2,6 mill., og det er dette meirforbruket vi dreg med oss 
inn i 2017.  Budsjettet for 2017 er basert på rekneskap 2015 og budsjett 2016, og tek ikkje 
tilstrekkeleg høgd for effektane av nye rettar for barn og foreldra i barnehagane som har kome i 
løpet av det siste året.  
 
Kr 1,0 mill til prosjekt omsorgsteknologi var del av Kommunestyret sin budsjettvedtak for 2017, 
finansiert med midlar frå disposisjonsfondet.  I vedtaket det ikkje spesifisert kor mykje som skal til 
drift og kor mykje til investering.  Heile prosjektet vart lagt inn som investering.  Det viser seg no at vi 
må bokføre noko av prosjektet i driftsrekneskapen.  Rådmannen gjev difor  framlegg om å redusere 
investeringsbudsjettet med kr 500.000,- (kr 400.000,- pluss mva kr 100,000,-) og auke 
driftsbudsjettet med kr 400.000,-.  Summen vert å fordele til opplæringstiltak på sjukeheimen  
og i heimetenesta. 
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Endringane vil gjere at bruk av disposisjonsfond i driftsrekneskapen for 2017 aukar med kr 3,4 mill frå 
kr 3,15 mill til kr 6,55 mill. 
 
Rapporten viser elles at vi reknar med at utbygginga på Grasdal skule kjem ut med eit meirforbruk på 
om lag kr 1,5 mill.  Dette skuldast fukt- og råteskadar i taket på den gamle delen som måtte 
utbetrast, auka kostnadar til brannsikring og til parkeringsplass.  Vi reknar med at prosjektet på 
Sagstad skule kjem ut godt under budsjettet, og rådmann vil fremje eigen sak om overføring av 
budsjettmidlar frå Sagstad-prosjektet til Grasdal i eigen sak. 
 
Finansdelen i tertialrapporten viser at finans- og gjeldsforvaltninga til kommunen er innanfor 
gjeldande finansreglement. 
 
Sjå elles vedlegget for status på nøkkeltala framlagt i rapporten. 
 
 
Oppsummering av framlegg til budsjettendringar: 
Det er delegert til rådmannen å fordele driftsmidlar til dei ulike tenesteområda.  Kommunestyret skal 
gjere vedtak om dei overordna rammene, og rådmannen gjer difor framlegg om følgjande endringar i 
driftsbudsjettet for 2107: 
1.          Auke bruk av disposisjonsfond: kr 3.400.000,- 
2.          Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 3.400.000,-. 
 
Rådmannen gjer vidare framlegg om følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
3.          Reduksjon kr 500.000,- prosjekt 376 Omsorgsteknologi / kvardagsrehabilitering m/utstyr 
4.          Reduksjon bruk av disposisjonsfond kr 400.000,- 
5.          Reduksjon mva-refusjon kr 100.000,-. 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret tek økonomisk rapport per 2. tertial til orientering. 
Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2017 slik:  
Driftsbudsjettet: 
1.          Auke bruk av disposisjonsfond: kr 3.400.000,- 
2.          Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 3.400.000,- 
 
Investeringsbudsjettet: 
3.          Reduksjon kr 500.000,- prosjekt 376 Omsorgsteknologi / kvardagsrehabilitering m/utstyr 
4.          Reduksjon bruk av disposisjonsfond kr 400.000,- 
5.          Reduksjon mva-refusjon kr 100.000,- 
  
 
 
Formannskapet - 97/2017 
 
FS - behandling: 
Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte. 
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FS – samrøystes framlegg til vedtak: 
Kommunestyret tek økonomisk rapport per 2. tertial til orientering. 
Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2017 slik:  
 
Driftsbudsjettet: 
1.          Auke bruk av disposisjonsfond: kr 3.400.000,- 
2.          Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 3.400.000,- 
 
Investeringsbudsjettet: 
3.          Reduksjon kr 500.000,- prosjekt 376 Omsorgsteknologi / kvardagsrehabilitering m/utstyr 
4.          Reduksjon bruk av disposisjonsfond kr 400.000,- 
5.          Reduksjon mva-refusjon kr 100.000,- 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Martin W. Kulild FA - X03, FE - 233 17/2068 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

98/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
TV-aksjonen 2017 - Oppfordring til bidrag  
 
 
Vedlegg: 
TV-aksjonen 2017 - Oppfordring til kommunebidrag 
E-postmelding - TV- aksjonen kommunebidrag 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
TV-aksjonen 2017 skal gi skulegang og håp til born der det er krig. Eit av fem born i krigs- og 
konfliktområde står i dag utan skulegang. UNICEF arbeider hardt og målretta for at born ikkje skal få 
øydelagt si framtid på grunn av krig og konflikt. TV-aksjonen skal gje utdanning til born i Syria, 
Pakistan, Sør-Sudan, Mali og Colombia. 

 
Framlegg til vedtak: 
 

 
      
Formannskapet - 98/2017 
 
FS - behandling: 
 
Framlegg til vedtak frå Meland Arbeiderparti v/Øyvind H. Oddekalv. 
 
Meland kommune ønskjer å støtte TV-aksjonen med kr. 1 per innbyggjar, runda av til kr. 8000,-. 
 
Avrøysting: 
Framlegget frå Meland Arbeiderparti vart samrøystes vedteke. 
 
Ordførar oppfordra alle kommunestyrerepresentantane til å ta del i innsamlingsaksjonen. 
 
FS - samrøystes vedtak: 
Meland kommune ønskjer å støtte TV-aksjonen med kr. 1 per innbyggjar, runda av til kr. 8000,-. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

John Fredrik Wallace FE - 140 16/2470 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

99/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
Næringsplan Meland kommune  
 
 
Saksopplysningar: 
Innhald 

1. Forord 
2. Formål med planen 
3. Situasjonsanalyse 
4. Korleis skapa næringsattraktivitet 
5. Mål (frå kommuneplanen) 
6. Innspel frå næringslivet 
7. Satsningsområde, strategiar og tiltak 
8. Oppfølging av planen 

 
Forord 

Dette er Meland kommune sin næringsplan. Formannskapet har vedteke at kommunen skal ha ein 
slik plan, seinast i sak 112/2016 (30.11.2016). I den saka drøfta Formannskapet korleis arbeidet med 
planen skulle gjennomførast. 

I framtida må Nordhordland finne andre bein å stå på enn å vera så avhengig av olje og gass som 
regionen er no. Prognosane for folketalsutviklinga i Nordhordland er tydelege. Innbyggjartalet i 
regionen vil fortsetje å stige. Det vert ei ekstra utfordring for regionen framover å handtere aukande 
folketal og ein arbeidsmarknad i stagnasjon. 

Det er tid for å leggje til rette for omstilling, og leggje vekt på å finne gode, lønsame og berekraftige 
løysingar for innbyggjarane våre.  

For å lukkast med næringvekst bør ein planlegge samfunnsutviklinga med «brei pensel», ikkje 
avgrense seg til direkte bedriftstiltak. Næringsvekst er nært knytt til omgrep som bulyst og attraktive 
stader, og dette må bli reflektert i næringsplanen. 

Planen skal vera samlande for både kommunen og næringslivet sine behov og prioriteringar. Planen 
skal så langt mogeleg vise ei felles utviklingsretning. I arbeidet med planen er det derfor lagt stor vekt 
på innspel frå kommunen sitt næringsliv og andre kjelder.  
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Vi har óg forsøkt å tenke konkret og praktisk. Analysar og statistikk har vi kanskje nok av, så vi spør 
kva vi kan gjera og kor flaskehalsane er for vekst i næringslivet?  

Meland er ein liten kommmune, og kva vi gjer lokalt har avgrensa betydning for næringslivet si 
utvikling. Det bør derfor vere ein raud tråd mellom det som skjer lokalt, og det som skjer 
interkommunalt, regionalt og nasjonalt. Alt dette får ikkje plass her, men utvalde punkt frå 
interkommunal næringsplan er tatt med. 

Planen tek utgangspunkt i Kommuneplanen frå 2015. I denne står det at «Vårt mål er at Meland skal 
bli ein av dei mest attraktive kommunane i Hordaland for næringsutvikling. Eit lønsamt og 
nyskapande næringsliv er ein føresetnad for vår offentlege og private velstand. Vi vil vera ein 
pådrivar for at fleire verksemder etablerer seg i Meland, og leggja til rette for at eksisterande 
bedrifter kan utvikla seg.»  

Formål med planen 

1 Gje politikarar og administrasjon i Meland kommune god innsikt og forståing for næringslivet sine 
rammevilkår og behov. 

2 Gje eit godt grunnlag for kva kommunen i planperioden skal fokusera på i arbeidet for å bidra til ei 
positiv næringsutvikling.  

3 Vere ei viktig plattform for eit godt samarbeid mellom næringslivet og kommunen. 

Situasjonsanalyse 

Meland har 2.144 arbeidsplassar (pr 2015), og dei største bransjane i kommunen er verkstadsindustri 
(483), bygg og anlegg (138), handel (121), diverse (113) og forretningstenester (71). Lokale næringar 
og kommunal verksemd har til saman 895 arbeidsplassar. Dei øvrige bransjane har mindre enn 70 
arbeidsplassar. 

Dei fleste bransjane i Meland har hatt vekst mellom 2000 og 2015. Bransjen som har vakse mest er 
verkstadsindustri. Der har det vore 122 fleire arbeidsplassar. Dei fleste andre har hatt vekst med 
mindre enn 100 nye arbeidsplassar mellom 2000 og 2015. Annan industri, landbruk og servering har 
hatt nedgang. 

For perioden 2000-2015 skriv Telemarkforsking at Meland har hatt ein mykje høgare vekst enn 
forventa ut frå Meland sine strukturelle føresetnader. Arbeidsplassveksten i Meland har vore 
omtrent 33 prosentpoeng høgare enn forventa. Meland er dermed blant dei 30 meste attraktive 
kommunane for næringslivet i denne perioden. 

Forskarane viser at Meland har hatt sterkt vekslande næringsattraktivitet etter 2007, men sett under 
eitt har næringsattraktiviteten i perioden frå 2007 til 2015 vore positiv tilsvarande ein vekst med 33 
arbeidsplassar. Frå 2013 til 2015 har Meland likevel tapt omtrent 88 arbeidsplassar på grunn av svak 
næringsattraktivitet. Dei ser at dei strukturelle tilhøva i Meland har vore dårlegare i 2015. 

Må kommunen bli meir aktiv? Telemarkforsking peikar på at veksten rundt Bergen kan verta 
betydeleg lågare dei neste åra. Samfunns- og næringsplanar i «frontkommunane» viser likevel at 
framtidig vekst takast for gjeve, og at desse kommunane i dag avgrensar seg til å vera areal-
planleggarar og leggja til rette. 
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«Nye tider – nye grep?» spør forskarane.  

Korleis skape næringsattraktivitet?  

Korleis skapar ein kommune næringsattraktivitet? Ei generell liste er umogeleg å lage. Telemarks-
forsking peiker på at ingen er næringsattraktiv for noko dei er eller har - det har dei alltid hatt. Vi kan 
seie at attraktivitet kjem av noko nytt, eller at det ein allereie har blir gjort betre kjent og 
marknadsført. Det er altså endring som skaper attraktivitet, og vi må leite etter desse faktorane. Det 
kan vera veldig mykje ulikt. 

Det er fire generelle attraktivitetsfaktorer: 

·  Areal og bygningar  
·  Fysiske kvalitetar og tilbod (ameniteter) 
·  Omdømme  
·  Stadleg kultur og identitet (menneskelege faktorar) 

 

For å verta attraktiv må du skilja deg ut. Gjer du alt det andre gjer vert du gjennomsnittleg. Vi må 
finna vår «x» faktor. Det kan variera over tid kva som er «x» faktor. Vi må skapa noko unikt i Meland, 
identifisera kva vi har eller kan få som skil oss ut. 

Å skape samarbeidskultur er ofte sett på som ein føresetnad for å lukkast. Det må vera ei høg grad av 
tillit for å få til dette. Høg grad av tillit er veldig lønnsamt. Men korleis skapa ei utviklings- og 
endringskultur, og korleis mobilisera alle aktørar til felles innsats for å skapa attraktivitet? 

Det synest å vera høgare utdanning blant innpendlere enn utpendlere. Er eit problem at vi ikkje er 
attraktive som bustad for dei med høgare utdanning? 

Kan Meland gjennom ei kommunesamanslåing skapa økt attraktivitet? Stader som skal utvikla seg 
under ein felles kommunal paraply, må finna fram til korleis dei i fellesskap kan styrke sin samla 
attraktivitet. Få stadar er attraktive på alle område, men saman kan dei verta det. Dersom 
kommunesamanslåing skal kunna fungera som eit positivt verkemiddel for ein breitt forankra 
utviklingsstrategi, vil det vera naudsynt med ei felles røyndomsoppfatning. Ein må identifisera 
utfordringar som med fordel kan løysast i fellesskap som éin kommune. I den samaheng vil det vera 
behov for kunnskap om gjennomføring av involverande prosessar med brei medverknad. 
Involverande prosessar er òg viktig for å utvikla tillit, gjensidig forståing, identitet, eigarskap og felles 
engasjement for framtidig utvikling. 

Meland kommune er for liten til å gripe fatt i heile spekteret, og det er urealistisk å planleggja for 
tiltak for alle fire attraktivitetsfaktorane. Vi håper likevel at dei utvalde «grepa» er med og legg 
grunnlaget for vekst. 

Når nye Alver kommune startar sitt næringsarbeid er det naturleg å gå endå breiare ut. 

Innspel frå næringslivet 

I arbeidet med planen er det lagt stor vekt på innspel frå næringslivet og andre aktørar. Det vart m.a. 
gjennomført ei Næringsamling 22. februar 2017, der deltakarar frå næringslivet i kommunen jobba i 
grupper saman med politisk leiing. Kommunen har òg oppretta eit Kontaktutval mellom sentrale 
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næringsaktørar og politisk leiing, som har gjeve råd og innspel til næringsplanen. 

Innspela få næringslivet er samla i ei situasjonsanalyse under. 

Eigenskapar med Meland kommune som er som ein styrke eller veikskap i tilhøve til å bli oppfatta 
som ein attraktiv stad å etablera, driva og vidareutvikla lønnsam næringsverksemd. 

+ STYRKAR ·  SVAKHEITER 

Sentralt plassert 
God kommunikasjon til Bergen 
God dynamikk blant næringsdrivande 
Høg kompatanse i næringslivet 
Golfbane 
Godt samarbeid med utdanning 
Høgt utdanningsnivå 
Tilgjengeleg næringsareal 
God service frå kommunen 
Vekstkommune 
Attraktiv bokommune 
Ung befolkning 
Kulturlandskapet 
Gode turområder 
Mange frivillige 
Positiviteten 
Kulturen 
Tilliten 

Trafikkavviklinga 
Dårleg utbygd nett/breiband/mobil 
Mangel på sentrale næringsareal 
For få ferdige kontorer til næringsdrivande 
For lite ekspansjonsareal 
Ikkje utnytta sjøareala godt nok 
For få store trekkplaster 
Manglar kurs- og konferansehotell/lokale 
Manglar møteplassar/sosiale arenaar 
Manglar urbane funskjonar i 
kommunesenteret 
Uklar profil på kommunen – næring eller 
bolig? 
For svakt politisk sal av kommunen til store 
bedrifter 
For lite framsnakking av dei som lukkast 
For svakt samla politisk sal av regionen 

 

Moglegheit og truslar i omgivnadene til Meland kommune, som kan ha positiv eller negativ 
innverknad på næringsutviklinga i Meland kommune. 

+ MOGLEGHEIT ·  TRUSLAR 

Betre samarbeid næring/utdanning 
Billige gründerkontorer sentralt, gjerne v 
sjøen 
Fleie sentrale næringsareal 
Samlokalisering av bedrifter 
Utnytte sjøtransport – betre båttilbud 
Byggja kulturhus 
Utnytte naturopplevingar betre 
Sterkare turistsatsing 
Lokalmatsating 
Restauranter 
Golfutvikling 
Regionalt sjøsportsenter Flatøy 
Bustadbygging med gode lokalmiljø 
Meir aktivt ungdomsarbeid 
Betre marknadsføring av kommune/region 
Arena for frivillige og eldsjeler 

Omsetningslekkasje frå senteret 
(traffikkavviklinga) 
Store sentrale aktørar spiser dei små 
Oljeprisnedgang –omstilling og nedgang 
Nasjonal landbrukspolitikk (kulturlandskapet) 
Svakare kommunale tenester 
Større avstand bedrifter – kommune 
Svakare tillit bedrifter-kommune 
Mindre kompetent arbeidskraft i regionen 
Drabantbyproblem 
Nyetableringar og ungdomsproblemer 
Uklar identitet 
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Næringsmål (frå kommuneplanen) 

I noveranda Kommuneplan frå 2015 har Kommunestyret vedteke: 

·  Meland kommune skal leggje til rette for tilsetteintensive næringar i Frekhaug/ 
Mjåtveitområde 

·  Meland kommune skal leggje til rette for arealkrevjande næringar langs hovud 
/samferdselsårer i kommunen 

·  Publikum skal ha eit godt handels- og tenestetilbod innan rimeleg avstand 
·  Eksisterande verksemder skal, der det er mogleg, sikrast utviklingsmoglegheiter 
·  I planlegginga av nye næringsområde skal ein ta omsyn til topografi og nærleik til 

Bustadområde 
·  Kommunen må stimulere til oppretting av fleire og varierte arbeidsplassar for utsette 

grupper 
·  Meland kommune skal stimulere til nye tiltak, produksjon og sal av lokal mat 
·  Stimulere til nye tiltak i landbruket 
·  Arbeide aktivt for å etablere nye næringar med basis i jordbruket sine ressursar» 

mest attraktive kommunane isutv 

Satsningsområde  

Kva for område skal Meland satse på, og for kva tema skal inn i næringsplanen? Ei skisse til 
Næringsplan og «bruttoliste» over saker, har vore drøfta på Kontaktutvalet sit møte 30.08.17. 
Utvalet gav råd om kva for tema som burde verta prioritert, og kva for tiltak som burde vurderast 
innanfor kvart tema. Næringslivet har samla foreslått 7 tema. Dei 4  temaområda som fekk flest 
«stemmer» av Kontaktutvalet var  

·  Infrastruktur  
·  Reiseliv og kultur  
·  Næringsareal  
·  Gründerar og etablerarar  

Dei andre tema er ikkje nemnt i prioritert rekkefølgje. Uansett er dette berre eit innspel, og 
naturlegvis kan formannskapet leggja til eller trekkja frå tema.   

1 .          Infrastruktur 
2.           Reiseliv og kultur 
3 .          Gründere og etablerere 
4 .          Næringsareal 
 
5.           Marknadsføring og kommunikasjon 
6 .          Kommunale tenester 
7.           Bulyst og attraktivitet 
 

I tillegg er det naturleg å vurdera: 

8.          Offentlege arbeidsplassar (både kommunale, regionale og statlege) 
9.          Ungt entreprenørskap (UE) i skulane  
10.        Interkommunalt samarbeid og regional næringsplan  
11.        Internasjonalt samarbeid  
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Ser me på moglege tiltaka så er nokon reint politiske - og dei må i tilfelle tas gjennom politiske 
kanalar, medan andre tema krev adminstrativ planlegging og støtte. Ofte må dei òg ha både prosjekt-
organisering og ekstern finansiering, og dette krev tid til førebuing. Slike tiltak må me koma tilbake 
med dersom dei skal vurderast. 
 
Tema, strategiar og tiltak. Dei 4 prioriterte temaa kjem først 

 Tema Mål  / tiltak  Merknad 

1 Infrastruktur 1. Mobil og breiband  
2. Hovudveg til Bergen  
3. Etablera kai - gjerne på Flatøy eller Holme 
4. Personbåt – kopla mot Frekhaug senter og 

gründerar (rask transport til  Bergen) 
5. Vegen mellom Frekhaug og Sagstad skule 
6. Norde del av Holsnøy 
7. Alle flaskehalsar må identifiserast og verta 

utbetra 

 
Andre tiltak frå «bruttolista»: 

8.    Infrastruktur ved Senteret 
9.    Sambandet Vest 
10.  Tilgjenge til næringsaktivitet/-område 

 

NKOM søknad, mv 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Eget AS – politisk 

2 Reiseliv og 
kultur – skapa 
noko unikt i 
Meland 

1. Må tenkja heile regionen, skapa synergiar. 
Ikkje konkurrera lokalt. (Sjå til Voss) 

2. Sjå etter motorar for utvikling, støtte desse 
3. Golfbanen, med restaurant og mogleg 

kobling til lokalmat  
4. Lokalmat 
5. Kyrkje og kulturhus –laga attraktive 

møteplassar i Meland 
6. Lage ein samla pakke/nettportal for 

reiselivet 
7. Utvikla Frekhaug senter 

 
Andre tiltak frå «bruttolista»: 

8.    Sterkare turistsatsning 
9.    Kurs og konferansefasilitetar 
10.  Utnytta kulturlandskapet betre 
11.  Etablera eit Sjøsportsenter 
12.  Leggja til rette for camping og hytteutleie 
13.  Leggja til rette for restaurantar 
14.  Tilretteleggja for kulturnæringar 
15.  Styrke friluftsliv og turisme basert på     
        oppleving 
 
 
 
 

 

Regionråd, Bergen reiselivsråd + 
meir fokus i kommunen 

 
Pågår i regi av Golfklubben 

 
Pågår i eigne prosjekt. 
Pågår i eiget prosjekt 

 
Bruke Bergen Reiselivsråd 

 
Må drøftast saman med 
Senterforening/grunneiagarar 

 
Skal kommunen ha eigen satsing? 
I nytt kulturhus? 

 
Mogleg areal i Flatøy-planen 
Rullering arealplan 
Kulturhus, Sjøsportsenter, Torget? 
Sjå «Næringsareal» punkt 9 og 10. 
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3 Gründerar og 
etablarerar 

1. Ta vare på heile tidsløpet for føretaka, 
støtte alle fasane, gje bistand til gründerar 

2. Skaffe rimelige vekstlokale til nystarta 
føretak. Kan noko byggjast i Meland? 

3. Viktig med synergiar mellom føretak –skapa 
ein kultur for å dela 

4. Tenkja region 
5. Kan vi bruka Gløde som ein møteplass? 
6. Sjå etter områder sentralt på Frekhaug som 

kan utviklast  
7. Kommunen bør engasjera seg overfor 

gründerar i regionen og i Bergen 
8. Utvikla «romslige og fleksible» offentlege 

planar (strenge planar kan hindra utvikling) 

 
Andre tiltak frå «bruttolista»: 
9.   Tilby etablererveiledning 
10. Utnytta nærleik til sjøen 
11. Samlokalisering av føretak 
12. Tilby etablererfond 
13. Pilotprosjekt etablering for og med     
       flyktningar 

Kan laga eigen gründerplan i 
samarbeid med IUV, IN og 
akademia. 
Vurdere gamle brannstasjonen 
eller byggje noko nytt ved sjøen? 

 
 
Sak for ny kommune «Alver» 

 
Vurdera utviklingspotensialet i alle 
tomter som vert frigjort 
Verte meir aktiv – men må ha 
noko å tilby først…… 
Ha god dialog med næringslivet 
før planane blir lagde 

 
 
Vi har Etablersenteret i Bergen 
Vurdera i samband med arealplan 

 
Krever finansiering …. 
Forprospekt planleggast i 
samarbeid med NAV Meland 

 

4 Næringsareal 1. Skape semje om kvar vi vil ha ulike typar 
næringar – styra utviklinga 

2. Styrke Frekhaug torg 
3. Utnytta sjøareala og havnemoglegheiter 
4. Skaffa kontorarbeidsplassar 
5. Sikre ledig areal rundt eksisterande 

verksemder slik at dei har høve til å veksa 
6. Ta vare på landbruksjord 

7. Ha utviklingsareal og fleire sentrale 
næringsareal 

 
Andre tiltak frå «bruttolista»: 
9.   Tilretteleggja for offentlege arbeidsplassar 
10. Tilretteleggja for kreative næringar på  
       friluftsområde eller gamle industriområde -   
       i samarbeid med kunstnarar  
11. Natur- og kulturbasert næringsliv – vurdera  
      eit pilotprosjekt for kulturnæringar 
12. Utnytta kulturminne og kulturlandskapet  
      betre 

Kommuneplanen  

 
Drøfte med andre eigarar av 
torget 
Kartleggja, og vurdera arealplanen 
Kartleggja, og vurdera arealplanen 
Kartleggja, og vurdera arealplanen 

 
 

Gjere opp status på alle areal som 
er regulert til næringsføremål 

 
 
Regionsamarbeidet 
Samle lokale utøvarer av kreative 
næringar – vurdera forprosjekt  

 
Samle lokale utøvarar av kultur-
næringar –  vurdera forprosjekt 

5 Marknadsføring 
og 
kommunikasjon  

 

1. Forsterka næringsprofilen til kommunen  
2. Profilera kommunen og regionen 
3. Profilera oss mot forsking i Bergen 
4. Profilera oss mot «grøne næringar» 
5. Fremsnakke dei som lukkast 

Næringsplanen 
Regionsamarbeidet 
Verte meir aktiv – men må ha 
noko å tilby først…… 
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6 Kommunale 
tenester 

1. Effektiv og rask saksbehandling 
2. God hjelp i samband med søknader 
3. Styrka ansatte sin kunnskap om 

næringslivet 
4. Kompetanseheving for næringslivet 
5. Offentlege lærlingeplassar 

Styrke kunnskap, åpenhet og 
rutinar.  

7 Bulyst og 
attraktivitet 

1. Skapa noko unikt i Meland 
2. Byggje kulturhus 
3. Gjera Frekhaug torg meir attraktivt  
4. Verta verande ein attraktiv bo-kommune 
5. Gode arenaer for frivillige og ildsjelar 
6. Gode turområde 
7. Meieribygget 
8. Utvikla betre sosiale møteplassar og 

attraktivitetsområde 
9. Betre kollektivtilbod 
10. Betre gang og sykkelvegar 
11. Gode idrettsanlegg 

 

Mange tiltak vert det jobba med, 
og noke er avgjort skal 
gjennomførast.  

 
Bulyst og attraktivet er svært 
viktig også for næringslivet, men 
her vert det ikkje foreslått nye 
bulysttiltak.  

 
Det einaste som nemnast særskilt 
er Frekhaug torg, som nesten alle 
tar opp. Der er det ein stor job å 
gjera! 

8 Offentlege 
arbeidsplassar 

1. Tilretteleggja for offentlege arbeidplasser 
2. Identifisera og jobba for fleire offentlege 

(statlege) arbeidsplassar 

 

Kommunen og regionen har ein 
stor jobb å gjera – regionrådet bør 
ta opp saka 

9 Ungt entreprenør 
skap 

1. Føre vidare (eller styrke?) Ungt 
entreprenørskap i Melandskulane 

Uansett videreføra. Vurdera om 
skulane kan auka enagsjementet 
sitt med UE. 

10 Regionalt 
samarbeid 

1. Synleggjera Meland overfor regionale 
aktørar 

2. Delta i relevante regionale prosjekt 
3. Samarbeide med akademia 
4. Styrke målretta regionalt samarbeid  
5. Samarbeide med regionale aktører: 

·  Bergen Reiselivslag 
·  Regionrådet 
·  Invest in Bergen 
·  Nordhordland næringslag 
·  Hordaland fylkeskommune 
·  Etablerersenteret 
·  Industriutvikling Vest 
·  Nordhordland næringshage 
·  Høgskulen på Vestlandet 
·  NHH 
·  Nabokommunar 
·  Sambandet Vest 

         
 

Eit stort lerret å bleike.  

 
Naudsynt for ein relativt liten 
kommune å vera tett på regionale 
partnarar, og samarbeida der det 
er naturleg. Enkeltprosjekt føljer 
linja i organisasjonen/kommunen. 

 
Viktig at kommunen følgjer opp 
sitt eigarskap, og vert ein aktiv og 
deltakande eigar.  
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11 Frå 
Interkommunal 
næringsplan 
(der 
«kommunane» 
er ansvarleg).  
Må prioritera. 
Bør flyttast inn i 
planen under 
aktuelle tema 

1. Styrke arbeidet i Nordhordland digitalt for 
eit samordna tenestetilbod knytt til plan- 
og søknadsprosessar  

2. Tilpasse ressursar, rutinar og arbeids-
metodar for å møte krava til kommunal 
plan- og byggesaksbehandling  

3. Kommunane skal leggje til rette for å 
utvikle Nordhordland som ein 
reiselivdestinasjon  

4. Kommunane skal leggje til rette for meir 
entreprenørskap i skulen og bidra til å 
styrke samarbeidet mellom skule og 
næringsliv  

5. Etablere eit næringsforum i Nordhordland. 
Møtestad for å styrke samarbeidet mellom 
kommunane, næringslivet og 
næringslivsorganisasjoner og generell 
omdømmebygging. 

6. Kommunane skal støtte opp under 
utviklingsaktørasom fremjer innovasjon, 
omstillings og ny næringsutvikling  

 

Kommunen kan ta ansvar for 
enkelte område.  

 
Må avklarast regionalt. 

12 Internasjonalt 
samarbeid 

1. Delta i internasjonale prosjekt 
·  Interreg./Nordsjøprogrammet 

(næringsprosjekt saman med HFK) 
·  Biosfæreprosjektet (Regionrådet) 

 

HFK prosjekt er ikkje endeleg 
godkjent i Nordsjøprogrammet. 
Vår region kan verte med som 
«case». 
Biosfæreprosjeket i er 
søknadsprosess. 

 

Oppfølging av planen 

Planen er utvikla for å styrke næringsutviklinga på kort og lang sikt, og må oppfast som ein ambisjon 
og målsetting. 

Det er næringslivet sjølv som må vera den kreative, og kommunisera kva dei treng for å utvikla seg 
optimalt. Kommunen må vera proaktiv i tilrettelegging av m.a. infrastruktur, og optimalisera 
rammebetingelsene for næringslivet. 

Næringslivet og kommunen bør ha ein fast regelmessig møteplass der dei saman utviklar ein kultur 
for næringsvekst. Denne møteplassen må aktivt drøfte oppfølginga av planen. 

Vi ynskjer å utforma planen slik at både kommunen og næringslivet kan ta ansvar for gjennom-
føringa, og ein legg opp til både kortsiktige og langsiktige tiltak. 

Prioritering av tema og tiltak 

Formannskapet vert oppmoda til aktivt å vurdera kva som skal prioriterast.  

I tabellen under har rådmannen løfta fram nokre moglege tema, tiltak og prosjekter. Desse kjem i 
tillegg til aktivitetar som er igangsett i andre samanhengar, som t.d Sambandet Vest, Etablerer-
senteret, deltaking i Bergen Reiselivslag, arbeid med kyrkje og kulturhus mv.  
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Dersom eit tiltak krev eigen økonomi må ein koma tilbake til det særskilt. 

Planen bør rullerast kvart år. 

Vi foreslår at vi kjem attende til kva for tiltak skal gjelda for år 2020 og etter. 

2017 2018 2019 2020 

Lage Næringsplan 
Meland kommune 

   

Følgje opp 
Kontaktutvalet 

Følgje opp Kontaktutvalet Følgje opp Kontaktutvalet  

Flatøy-næring – 
videreføra 
prosjektgruppe 

Flatøy-næring – videreføra 
prosjektgruppe? 

  

Kartleggja eksisterande 
næringsareal ved 
noverandre verksemder 

Kartleggja eksisterande 
næringsareal ved noverandre 
verksemder 

  

Lage gründerplan: Kva 
systematisk kan og bør 
vi gjera, saman med 
kven?  

Lage gründerplan: Kva 
systematisk kan og bør vi gjera, 
saman med kven? 

Følgje opp resultata frå 
arbeidet med gründerplan  

 

Følgje opp gründerar og 
interessenter som 
ynskjer å etablere seg i 
kommunen 

Følgje opp gründerar og 
interessenter som ynskjer å 
etablere seg i kommunen 

Følgje opp gründerar og 
interessenter som ynskjer å 
etablere seg i kommunen 

 

Følgje opp mobil og 
breibandsdekning 

Følgje opp mobil og 
breibandsdekning 

Følgje opp mobil og 
breibandsdekning 

 

 Lage plan for å gjere Frekhaug 
torg meir attraktiv 

Følgje opp plan for å gjere 
Frekhaug torg meir attraktiv 

 

Prioritere infrastruktur 
for næringslivet – særleg 
hovedvegar og båt 

Prioritere infrastruktur for 
næringslivet- særleg 
hovedvegar og båt 

Prioritere infrastruktur for 
næringslivet- særleg 
hovedvegar og båt 

 

Forprosjekt med 
kreative og 
kulturbaserte næringar 

Forprosjekt med kreative og 
kulturbaserte næringar 

Følgje opp resultata frå 
forprosjektet 

 

«Flyktningar og 
etablering» – forprosjekt 
i samarbeid med NAV 
Meland 

«Flyktningar og etablering» – 
forprosjekt i samarbeid med 
NAV Meland 

Følgje opp resultata frå 
forprosjekt «Flyktningar og 
etablering» 

 

 Aktivt tilretteleggja for 
offentlege arbeidsplassar i 
regionen 

Aktivt tilretteleggja for 
offentlege arbeidsplassar i 
regionen 

 

Vurdera om Ungt 
Entreprenørskap (UE) i 
skulana skal vere som no 
eller styrkjast 

Følgje opp plan for UE Følgje opp plan for UE  

Delta aktivt i regionalt 
samarbeid  

Delta aktivt i regionalt 
samarbeid 

Delta aktivt i regionalt 
samarbeid 

 

Vurdera korleis 
reiselivsnæringa kan 
løftas saman med 
Bergen Reiselivslag m fl.  

Reiseliv  Reiseliv   

 «Right skills for the right 
future» - Internasjonalt 

«Right skills for the right 
future» - Internasjonalt 
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kompetanseprosjekt i regi av 
HFK/Nordsjøsamarbeidet. NH 
er «caset» 

kompetanseprosjekt i regi av 
HFK/Nordsjøsamarbeidet. NH 
er «caset» 

 Styrke næringskompetansen i 
kommunen 

  

          

 
Framlegg til vedtak: 
      

 
Formannskapet - 99/2017 
 
FS - behandling: 
 
Framlegg til vedtak i møtet: 
 
Formannskapet vedtar næringsplanen med tilhøyrande tiltaksliste slik den ligg føre. Formannskapet 
ber om å verta orientert i den vidare prosessen. 
 
Avrøysting: 
Dette framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
FS - samrøystes vedtak: 
Formannskapet vedtar næringsplanen med tilhøyrande tiltaksliste slik den ligg føre. Formannskapet 
ber om å verta orientert i den vidare prosessen. 
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Ingrid Raniseth PlanID - 125620170002, 
Plannavn - Områderegulering 
Dalstø-Mjåtveitstø, Komnr - 
1256, Gbnr - 19/67 

17/1318 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

100/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
Samarbeidsavtale om utarbeiding av områdeplan for Dalstø/Mjåtveitstø  
 
 
Vedlegg: 
Orientering om planarbeidet Dalstø Mjåtveitstø 11.07.17 
Arbeidsplan Dalstø Mjåtveitstø 11.07.17 
Samarbeidsavtale 
Merknad til sak 
Følgeskriv 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Furefjellet AS har tatt initiativ til å inngå eit privat-offentlig samarbeid om områderegulering for eit 
større areal på Mjåtveit. Planområdet vert på om lag 800 daa og omfatter felt B_9 og delar av B_8 i 
kommuneplanen sin arealdel. Området er avsett til framtidig busetnad med krav om reguleringsplan 
og høg utnytting. Mot sjø er arealet sett av til grønstruktur/LNF med omsynssoner for 
kulturmiljø/kulturminne og friluftsliv. Målet for reguleringsarbeidet er å leggje til rette for ein variert 
busetnad med tilhøyrande infrastruktur, samt å etablere barnehage og vurdere skuleformål innafor 
planområdet. Det vert lagt opp til tilkomst både frå Dalstø og Mjåtveit. 
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Oversiktskart, raud ring syner planområdet                                    Forslag til planavgrensing      
 

Vurdering 

Det er ikkje stilt krav om områderegulering i kommuneplanens arealdel, men rådmannen er positiv til 
å planleggje dei framtidige bustadfelta under eitt i ein områdeplan. Sjølv om plan- og bygningslova 
påpeiker at områdeplanen er ein kommunal plan, opnar lova for at kommunen kan inngå avtale med 
private aktørar om sjølve utarbeidinga av planen  

Det er særleg størrelsen på området som taler for at det egnar seg for ei områderegulering.  
Å planleggje i stor skala opnar for å sjå område som ein heilskap og finne gode løysingar for 
infrastruktur, fellesareal, offentlege tenester og grønstruktur.  
Ved å flateregulere området som er foreslått kan ein skape tydelege grenser mellom bygd areal og 
naturområder og samstundes klare å integrere verdiane som ligg i området i dag som turstiar, 
steingardar og landskapselement som sjølve Furefjellet. Vidare kan planen legge til rette for å betre 
tilgangen til sjø ved å mellom anna regulere parkeringsareal, vidareføre kysstien og sikre opningar til 
utmarka frå byggjeområda. Naustmiljøet på Mjåtveitstø vil kunne vernas/bevarast i planen. 
 
I områdeplanen legg ein opp til at deler av området kan detaljplanleggjast, som fyrste byggetrinn, slik 
at ein kan gå rett på byggesak etter vedtak. Denne løysinga vil vere tids- og ressursbesparande for 
både tiltakshavar og kommunen sjølv om det krev meir frå begge partane i planprosessen.  

Planprosessen, som varsel om oppstart og politisk behandling, er lik som for ei privat 
detaljregulering.  

Plantema 

Som ved privat detaljregulering må det i planarbeidet gjerast vurderingar/kartlegging i høve kultur, 
friluftsliv, infrastruktur, tilgrensande reguleringsplaner ol. Fordelen med ei områderegulering er at 
ein no får gjennomført utgreiingane for heile B_8/9 i same plan. Dermed kan ein  sjå området i 
samanheng og gjere viktige avklaringar før ein går i gong med detaljregulering.    
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Lista er ikkje uttømmande, men under er eksempler på utgreiingar som er  aktuelle for dette 
planarbeidet for å nå målsettinga om ein heilskapeleg plan. 

·  Barnetråkk 

Dette eit av områda som ikkje vart kartlagt i barntråkkundersøkinga gjort i samband med utarbeiding 
av kommuneplanen. Registrering av barns ferdsel og oppleving av området vil sikre barn og unges 
interesse og medverknad i planprosessen.  

·  Friluftsliv 

Det må lagast ei heilskapleg vurdering av innverknad av planen på friluftslivet, og korleis planen kan 
få til eit godt samspel mellom desse interessa. «Kysstien» mellom Dalstø og Frekhaug inngår i 
planområdet. Denne må takast omsyn til i planarbeidet og rekkjefølgjekrav vil vere aktuelt for å få til 
større tiltak her.  

·  Kultur 

Det må gjerast registreringar for å sjå etter grunnar og bygningsrestar i utmarka og nyare  tids 
kulturminne må vurderast og verte nytta som ein kvalitet i planen. 

Mjåtveitstø er eit intakt kystnært kulturlandskap som er halde i hevd og har fått omsynssone H570_i 
kommunplanen. Toneset er viktig kulturminne og ein tilrår ei bevaringssone. I planarbeidet må ein 
kartleggje områda og vise korleis ein har tenkt å ta omsyn til desse.  

·  Offentleg tjenesteyting 

I samband med rullering av kommuneplanen arealdel på deltema vart i Formannskapet vedtatt at ein 
skal sjå på aktuell plassering av ny barneskule i området Frekhaug-Dalstø. Dette vert lagt til grunn for 
å vurdere lokalisering innafor plangrensa til områdeplan.  

·  Infrastruktur/trafikk 

Plan for veg- og infrastruktur må gjerast på bakgrunn av utgreiingane nemnt over.  

Rollefordeling 

Det er kommunen som har det formelle ansvaret for planprosessen og dens innhald. Til forskjell frå 
ein privat reguleringsplan der tiltakhaver har rett til å få fremja planforslaget til 1. gongs handsaming, 
er det her administrasjonen som avgjer når planen er moden for politisk behandling.  
 
Sjølv om det er inngått avtale om at private utabeidar områdeplanen, har administrasjonen ei aktiv 
rolle der ein er med på å bestemme og forme planen. Det må derfor leggjast opp til eit tett 
samarbeid med tiltakshaver med faste møter og eigen framdriftsplan.  
 
Når det gjeld organisering, vert formannskapet politisk styringsgruppe på vegne av kommunestyre 
om det skulle oppstå usemje eller konfliktar som prosjektstyret ikkje klarer å løyse.  
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Folkehelse: Ikkje relevant på dette nivået 
Miljø: Ikkje relevant på dette nivået 
Økonomi: Krev kapasitet i administrasjonen. 

Konklusjon 
Rådmannen rår til at det vert etablert eit privat-offentleg samarbeid om områderegulering for 
Dalstø/Mjåtveitstø. Det er ein føresetnad at utviklaren av området tek kostnadene med planarbeidet 
og retter seg etter føringane som vert lagt til grunn for planarbeid og utbygging. For delområder i 
planen som vert detaljert slik at ein kan gå rett på rammesøknad, dekker tiltakshaver kostnadene 
knytt til behandling av desse. 

 
Framlegg til vedtak: 
«I medhald av §§ 12-2 og 12-8 i Plan- og bygningslova vedtek formannskapet at det vert etablert eit 
privat-offentleg samarbeid om områderegulering for Dalstø/Mjåtveitstø. 

Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med utviklar om val av konsulent og utføring av 
planarbeidet. Det er ein føresetnad at utviklaren av området tek kostnadene med planarbeidet og 
retter seg etter føringane som vert lagt til grunn for planarbeid og utbygging. For delområder i 
planen som vert detaljert slik at ein kan gå rett på rammesøknad, dekker tiltakshaver kostnadene 
knytt til behandling av desse. 

Formannskapet vert politisk styringsgruppe for arbeidet.» 

 
Formannskapet - 100/2017 
 
FS - behandling: 
 
Sølvi Knudsen bad om at formannskapet vurderte om ho var inhabil i saka. 
Sølvi Knudsen er i slektskap med styremedlem og aksjonær i selskapet. 
 
Anne Grete Eide bad om at formannskapet vurderte om ho var inhabil i saka. 
Anne Grete Eide har felles eigarskap med eigar av 1/6 av selskapet. Selskapet som Anne Grete Eide er 
deleigar i er ikkje involvert i planen. 
Sølvi Knudsen og Anne Grete Eide gjekk frå ved vurdering av deira habilitet. 
Rune Skår og Tormod Skurtveit tok sete. 
 
Avrøysting: 
Med tilvising til forvaltningsloven § 6 b) vart Sølvi Knudsen samrøystes erklært inhabil.  
Anne Grete Eide vart vurdert med tilvising til forvaltningsloven § 6 e)2 og vart samrøystes erklært 
habil. 
 
Deretter tok Anne Grete Eide sete. 
 
Framlegg til tilleggstekst i møte: 
Forholdet til andre grunneigarar innafor planområdet må avklarast i eigne avtalar.  
Plangrensa til områdeplanen vert trekt tilbake i samsvar med merknad frå eigar av gards- og 
bruksnummer 22/4. Planarbeidet for denne eigedomen må likevel samordnast med områdeplanen 
m.o.t. gjensidig påverknad.  
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FS – samrøystes vedtak: 
I medhald av §§ 12-2 og 12-8 i Plan- og bygningslova vedtek formannskapet at det vert etablert eit 
privat-offentleg samarbeid om områderegulering for Dalstø/Mjåtveitstø. 

Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med utviklar om val av konsulent og utføring av 
planarbeidet. Det er ein føresetnad at utviklaren av området tek kostnadene med planarbeidet og 
retter seg etter føringane som vert lagt til grunn for planarbeid og utbygging. Forholdet til andre 
grunneigarar innafor planområdet må avklarast i eigne avtalar. For delområder i planen som vert 
detaljert slik at ein kan gå rett på rammesøknad, dekker tiltakshaver kostnadene knytt til behandling 
av desse. 

Formannskapet vert politisk styringsgruppe for arbeidet. 

Plangrensa til områdeplanen vert trekt tilbake i samsvar med merknad frå eigar av gards- og 
bruksnummer 22/4. Planarbeidet for denne eigedomen må likevel samordnast med områdeplanen 
m.o.t. gjensidig påverknad.  
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Kristin Nåmdal FA - L12 17/1245 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

101/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

 
 
Oppstart og organisering av områderegulering Langelandskogen og Frekhaug nord  
 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
I kommuneplanen sin arealdel er det lagt ut eit større sentrumsnært areal i Langelandskogen. Dette 
området har eit områdeplankrav, og før arbeidet med områdeplan vert sett i gang har kommunen  
fått utført ei mulighetstudie. Den drøfter utviklinga av Langelandskogen, korleis vi kan legge til rette 
for ei god utvikling av Frekhaug som senter, og rollefordelinga mellom Frekhaug  - Langelandskogen  -  
Fossesjøen. Mulighetstudien har vore presentert for formannskapet i møte 29.03.17. 

I FS -73/2017 vedtok formannskapet i Meland at tilrådingane i mulighetsstudien for 
Langelandsskogen vert lagt til grunn for arbeidet med områdereguleringsplan.  Administrasjon fekk i 
oppdrag å sjå på muligheter for eit offentleg / privat plansamarbeid i utarbeidinga av områdeplanen.  

Vurdering 

Plantema 

I arbeidet med å utvikle Meland  til ein attraktiv bukommune er det overordna perspektivet: Korleis 
skal vi skape eit godt lokalsamfunn for Meland sine innbyggjarar i dag og inn i framtida som ny 
storkommune?  Kva for offentleg / privat tenestetilbod og møteplasser treng innbyggarane? I det 
vidare arbeidet med områdeplanen bør vi og sjå på korleis nye funksjoner i Langelandskogen og 
Frekhaug senter kan skape synergier, og gje grunnlag for eit godt og attraktivt lokalsenter i Meland. 
Rådmann meiner difor at planarbeidet og må omfatte ei eventuell endring av godkjent 
områderegulering for Frekhaug senter i området mot nord  i felt S1 -  S5. slik at vi får sett på desse 
områda i samanheng i planen. 
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Illustrasjon over område som inngår i områdereguleringa Langelandskogen 

Det er fleire tema som peiker seg ut som må sjåast i samanheng i det vidare planarbeidet.Vi må 
planlegge for attraktive sosiale møteplasser og eit robust og variert offentleg/privat tenestetilbod. 
Det er i økonomiplanen (vedteke i KS. SAK 73/2016) sett av midlar til å planlegge ny kommunal 
barnehage og ny ungdomskule i 2017/2018 og bustader særskilt tilrettelagt for heildøgnstenester.  

•          Ny ungdomskule  

Det er i økonomiplanen slått fast at det skal setjast i gang arbeid med regulering og prosjektering av 
ny ungdomsskule  i Meland kommune.   

•          Kommunal barnehage  

Det er i økonomiplanen sett av midlar til planlegging av ny kommunal barnehage. Administrasjonen 
har hausten 2016/våren2017 fått utarbeida ei analyse som drøfter alternative plasseringer av ny 
kommunal barnehage i sentrum av Frekhaug.   

·  Bustader særskilt tilrettelagt for heildøgnstenester  

Det er i gjeldane økonomiplan sett av kr. 20 millioner i 2018/19  til 12 bueiningar type omsorg + 

·  Infrastruktur 

Løysning i høve infrastruktur blir ein sentral del av planarbeidet. Eit tema blir korleis vi kan knytte 
saman Langelandskogen, Frekhaug senter og Sagstad skule/ Fossemyra idrettspark med sine tilbod 
innan skule og idrett i gode gang og sykkelstrukturer. 

I høve til utvikling av Frekhaug som lokalsenter, er plassering av rundkøyring på fv. 564 og  gang-og 
sykkelvegløysingar til Sagstad skule sentrale for framdrift i planarbeid. Detaljplanlegging av 
vegprosjekta relatert til  Nordhordlandspakken er under arbeid i regi av Statens vegvesen. Det blir 
varsla oppstart for reguleringsplanen for fv. 564 Frekhaugkrysset inkl. utbedring av fv. 244. i 
september. Dette planarbeidet vil omhandle detaljregulering av: 

·  Ombygging av Frekhaugkrysset og tilhøyrande koplingspunkter 
·  Aktuelt strekk av fv. 564 inkl. GS-anlegg langsmed vegen, oppgradering og nødvendige 

tilpassingar mot ny regulert situasjon 
·  Delar av fv.244 fram til og med avkøyrsle mot Sagstad skule, utbetring og tilrettelegging for 
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eige tilbo d til gåande og syklande
· Utbetring av kollektivløysing

Viktige tema utover dette vert å planlegge for det grøne og aktive Frekhaug. Det bør etablerast
turvegar og rundløyper i området. Grøntdraget frå Frekhaug til Storeknappen bør styrkast og opnast
opp. Reguleringsplanen bør og leggje inn rekkefølgekrav for å etablere gode tur - og snarvegar mot
Frekhaug, Sagstad og Fossesjøen, for sikre ei god utvikling av bustadområda.

Plangrense

Den offentlege områdeplanen skal tilrettelegge den overordna strukturen og legge føringar for
utrming og utbygging av delområda, framlegg til plangrense er illustrert under. Denne vert tilpassa
Statens vegvesen si plangrense i arbeidet med detaljregulering av Frekhaugkryss og utbetring av
kollektivløysing mot Sagstad skule.

Or ganisering av planarbeidet

Plan - og bygningslova påpeiker at områdeplanen er ein kommunal plan, men lova opnar og for at
kommunen kan inngå avtale med private aktørar om sjølve utarbeidinga av planen.
Administrasjonen meiner situasjonen i dette området ligg godt til rette for eit slikt offentleg – privat
samarbeid, og rår til at kommunen inngår avtale med utbyggjar, der utbyggjar engasjerer
plankonsulent som kommunen godkjenner. Administrasjon er i dialog med Vest - Land - Eiendom om å
inngå eit offentleg/ p rivat samarbeid for å gjennomføre områderegulering for Langelandskogen og
deler av Frekhaugsenter.

Det er ein føresetnad at plankonsulenten også samarbeider tett med kommunen si fagavdeling.
Dette skal sikre at det offentlege har kontroll og styring med pl anprosessen, samstundes som planen
sikrar ei rasjonell utvikling og gjennomførbare løysingar.
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Det er innført eit styringsledd, eit prosjektstyre der rådmannen og utviklaren av området løyser 
eventuelle konflikter eller usemje som måtte oppstå. Rådmannen må så løfte prinsippielle spørsmål 
opp til formannskapet, som er politisk styringsgruppe på vegne av kommunestyret. 

Folkehelseperspektivet vert ivareteke i planarbeidet 
Miljø vert ein del av vurderingane i planarbeidet 
Økonomi: tiltaket er knytt opp mot tiltak i økonomiplan 

Konklusjon 

Meland kommune set gang arbeidet med områderegulering av Langelandskogen og deler av 
Frekhaug nord. Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med utviklar om val av konsulent og 
utføring av planarbeidet. Det er ein føresetnad at utviklar av området tek kostnadane med 
planarbeidet og retter seg etter føringane som vert lagt til grunn for planarbeid og utbygging. For 
delområder som vert detaljert slik at ein kan gå rett på rammesøknad, dekker utvikler av 
planområdet kostnadene knytt til behandling av desse.  

Formannskapet vert politisk styringsgruppe for arbeidet. 

 
Framlegg til vedtak: 
 
I medhald av §§ 12-2 og 12-8 i Plan- og bygningslova vedtek formannskapet oppstart av arbeid med  
områderegulering i Langelandskogen og deler av Frekhaug sentrum, som vist på kartutsnitt. 

Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med utviklar om val av konsulent og utføring av 
planarbeidet. Det er ein føresetnad at utviklaren av området tek kostnadane med planarbeidet og 
retter seg etter føringane som vert lagt til grunn for planarbeid og utbygging.  

Formannskapet vert politisk styringsgruppe for arbeidet. 

 
Formannskapet - 101/2017 
 
FS - behandling: 
 
 
FS - samrøystes vedtak: 
I medhald av §§ 12-2 og 12-8 i Plan- og bygningslova vedtek formannskapet oppstart av arbeid med  
områderegulering i Langelandskogen og deler av Frekhaug sentrum, som vist på kartutsnitt. 

Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med utviklar om val av konsulent og utføring av 
planarbeidet. Det er ein føresetnad at utviklaren av området tek kostnadane med planarbeidet og 
retter seg etter føringane som vert lagt til grunn for planarbeid og utbygging.  

Formannskapet vert politisk styringsgruppe for arbeidet. 
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Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Reidun Elin Johannessen FA - B08, TI - &76 17/1349 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

59/2017 
 

Utval for levekår PS 12.09.2017 

102/2017 
 

Formannskapet PS 20.09.2017 

92/2017 
 

Kommunestyret PS 27.09.2017 

 
 
Tiltak for å sikre elevar eit trygt og godt skulemiljø  
 
 
Vedlegg: 
Særutskrift fra ungdomsrådet - Tiltak for å sikre elevar eit trygt og godt skulemiljø. 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
I vedtak frå kommunestyret 29.3.2017 i sak nummer 35/2017 står det: «(…) Rådmannen blir beden 
leggje fram sak for Utval for levekår og kommunestyret med konkrete framlegg til tiltak for å hindra 
mobbing i skulen og at alle barn skal  vere trygge på skulen. På ULK-møtet 30. mai skal politikarar og 
administrasjonen/rektorar drøfte ytterlegare tiltak for å hindre mobbing i skulen og at alle barn skal 
vere trygge på skulen (workshop). Kommunestyret må få saka til handsaming seinast i møtet 14.06. 
2017». 
 
I juni 2017 fatta kommunestyret eit vedtak i sak nr. 70/2017 «Kommunestyret tek løypemelding til 
vitande. Frist for når kommunestyret får saka til behandling vert utsett til første møte i 
kommunestyret hausten 2017, og etter at Utval for levekår har behandla saka.» 
 
Utval for levekår gjennomførte ei  workshop 30.5.2017 og gjorde vedtak i sak nr. 45/2017 som seier: 
«Administrasjonen går gjennom dei synspunkta som vart skriftleggjort på «kafeane» og legg fram sak 
for ULK på septembermøte». 
 
På workshop i Utval for levekår deltok rektorane, helsesyster, psykolog frå PPT, representant frå 
ungdomsrådet,  FAU- representantar, kultur- og ungdomskonsulent, samfunnsutviklar, kommunal 
barnehageleiar, Utdanningsforbundet, rådgjevar helse og skulefagleg rådgjevar. I tillegg var tre 
eksterne representantar invitert med, to frå Regionalt kompetansesenter for barn og unge (RKBU) og 
PP-leiar/prosjektleiar for «Trygg i Fjell» frå Fjell kommune.  
 
Workshop har vore med å inspirere og motivere til fornya innsats. Det kom inn til saman 154 innspel. 
Mange av innspela er samanfallande og like. Fleire av innspela er overordna og generelle, mens 
andre er meir spesifikke og konkret. Innspela er samanfatta i kulepunkta under: 
 

·  Foreldresamarbeid. Haldingar (aksept for ulikheit og mangfald), foreldre gode 
rollemodelar, kommunikasjon, kveldskurs, skule formilder ærleg det dei ser, tydeleg 
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informasjon til føresette (om rutinar og aktivitetsplikt), foreldre blir kjent med kvarandre, 
styrke tillit mellom skule og heim, foreldre føl med, gi foreldre ansvar for klassemiljøet og 
ikkje berre einskildelevar, dialog på foreldremøter, foreldretreff på ungdomsskulen, 
samtalekort for å hjelpe foreldre å snakke om tema 

·  Felles aktivitet for elevar – når foreldre har møter. Barnebursdagar og foreldretreff 
samtidig 

·  Gode overgangar 
·  Dialog, erfaringsutveksling og samarbeid på tvers av ulike arenaer, felles forståing, skape 

gode haldningar 
·  Oppfølging av kommunepsykolog og helsesøster 
·  Gi barn og unge ferdighet i sosial kompetanse 
·  Overordna kommunal plan mot mobbing. Sikre overbygning og heilhet. Langsiktige og 

felles mål, lage slagord. Forankre politisk og i heile organisasjonen, 
skule/fritid/gjennomsyre miljøet, felles overbygning - få med heile samfunnet, bygge felles 
kultur, folkebevegelse i kommunen, omdømmebygging, byggje tillit, spreie informasjon og 
kunnskap. God marknadsføring av tiltak som vert sett inn, null toleranse, felles 
tanke/haldningar på tvers av ulike arenaer 

·  Starte arbeidet i barnehagen – haldningar, konflikthandtering. Involvere private 
barnehagar. 

·  Førebyggjande arbeid, haldningsskapande arbeid, sterke "filmsnutter" på Snap o.l. 
·  Miljøterapeut i skulane, beredskapsteam mot mobbing (utvide helseteam, basisteam) 
·  Tiltak vert handtert i skulane sitt eige system, alle tilsette (på skulen) må kjenne plikten sin, 

aktivitet i skulemiljøutval, Rektor må være informert, mobbing fast tema elevsamtale, 
Fokus på implementeringskvalitet, evaluere tiltak 

·  Lage standard – handtering av mobbesaker, disiplin 
·  Leikepark – leggje til rette for uorganisert leik 
·  Definisjon av omgrepet mobbing må vere tydleg – maktovergrep 
·  Oppfølging av den som har blir mobba 
·  Bruke naturen, stimulere områder ute 
·  Utfordre frivillige lag og organisasjonar til å fokusere på mobbing, felles kurs for frivillige, få 

råd frå ungdomsrådet i forhold til frivillige organisasjonar, frivillige trenere er ein ressurs i 
mobbearbeid, Natteravn 

·  Verne om varslarane 
·  Kommunalt FAU, Konfliktråd 
·  Modellere i sosiale medier 
·  Bruk av SMS-varsling 
·  Felles foredrag barnehage/skule 
·  Fokusere på effekten av langvarig mobbing 
·  Bruke «Barnevakten» til forebyggede arbeid mot mobbing 
·  Antimobbe-komite på hver skole 
·  Avklare rolle og forventning 
·  Mer fokus på å stoppe mobbing 
·  Forankre i leiargruppa - her må vi jobbe sammen 
·  Felles språk/forståelse 
·  Rolleavklaring. Kva er rollene våre - korleis oppfører vi oss som tenåringar? 
·  Samarbeid – idrettsrådet 
·  Informasjon og opplæring 
·  Tverrfaglig i frivillig arbeid. Ungdomsrådet er en ressurs 
·  Intensjonsavtaler 

 
Mange av innspel over er omhandla i skulane sine handlingsplanar mot mobbing, årshjul og handtert 
på foreldremøter og i samarbeid med rådsorgana. Det totale arbeidet med skulemiljøet vert evaluert 
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årleg med rådsorganda på skulane. Handlingsplan mot mobbing på kvar skule vert revidert med nye 
lovendringar og når intern evaluering gir grunnlag for endring.   
 
Stortinget har vedtatt nytt regelverk om skulemiljø i § 9a i Opplæringslova. Det nye regelverket gjeld 
frå 1. august 2017. Utdanningsdirektoratet har laga eit nytt rundskriv (Udir – 3 – 2017) som gir 
informasjon om kva skulen skal gjere om ein elev ikkje har det trygt og godt på skulen, og om elevar 
og foreldre sin muligheit til å melde saka til fylkesmannen.  
 
For skulen og kommunen er det særskilt reglane om ny aktivitets- og dokumentasjonsplikt som får 
mykje å seie for det vidare arbeidet. Det sentrale ved dei nye reglane om ei aktivitetsplikt for 
skulane, er at denne plikta skal erstatte rektor si plikt til å fatte enkeltvedtak i skulemiljøsaker (med 
få unntak). Skulen skal raskt reagere og handle for å sikre retten til eit godt og trygt skulemiljø. 
Aktivitetsplikta for skulen er særleg skjerpa dersom ein som er tilsett på skulen krenker ein elev. 
Aktivitetsplikta gjeld alle som arbeider på skulen.  
 
Aktivitetsplikta er delt i fem delplikter: 
 

1. Plikt til å følgje med 
Plikta startar ved mistanke eller kunnskap om at ein elev ikkje har det trygt og godt på skulen. 
Det er ein plikt for den enkelte å vere årvaken og aktiv observere korleis elevane agrarar kvar 
for seg og seg imellom. 
2. Plikt til å gripe inn 
Alle skal gripe inn overfor krenkingar. «Gripe inn» skjer med ein gong og er retta mot å stoppe 
ein situasjon som er i gang og er forholdsvis akutt. 
3. Plikt til å varsle 
Rektor skal varslast ved all mistanke om eller kjennskap til at ein elev ikkje har eit trygt og godt 
skulemiljø. Rektor kan delegere oppgåva (ikkje ansvaret). Rektor skal varsel skuleeigar i 
alvorlege tilfelle. 
4. Plikt til å undersøke 

Plikta startar når ein har mistanke om eller kjennskap til at ein elev ikkje har eit trygt og 
godt skulemiljø. Terskelen skal vere låg. Plikta blir alltid utløyst dersom ein elev sjølv 
seier frå at han eller ho ikkje opplever at det er trygt og godt på skulen. 

5. Plikt til å sette inn tiltak 
Skulen har ei plikt til å setje inn tiltak som er eigna til å sørgje for at eleven får eit godt og trygt 
skulemiljø. Plikta omfattar å følgje opp tiltaka og evaluere korleis tiltaka verkar. Dersom eleven 
opplever å ikkje har eit trygt og godt skulemiljø, skal dette alltid utløyse aktivitet og plikt til å 
setje inn tiltak.  

Kjelde: Fylkesmannen i Hordaland sine heimesider 

 
Involverte elevar skal bli høyrt, og eit grunnleggjande omsyn skal vere elevane sitt beste. Når det skal 
setjast i verk tiltak, skal skulen lage ein skriftleg plan for dette. Skulen skal også dokumentere kva 
som er blitt gjort for å løyse saka. Dette er ei forenkla framstilling av reglane. For ei meir detaljert 
framstilling av ordninga viser vi til lovteksten og forarbeida til lova.  
 
Vurdering 
Utgangspunktet er at tiltak mot mobbing i skule vert handtert innan for dei system som allereie 
eksisterer. Slike system er lovreguleringar, rutinar, handlingsplanar, årshjul og internkontroll som skal 
sikre at lov og forskrift vert følgt. Ytterligare tiltak vil krevje auka ressursar ute på skulane og på 
kommunalt administrativt nivå. I det vidare arbeid har rådmann vurdert to alternativ. Innspel frå 
workshop vil bli tatt med i det vidare arbeider med temaplan oppvekst saman med resultat frå 
Ungdata 2017 (Ungdata er lokal ungdomsundersøking som vert tilbydt gratis til alle kommunar og 
fylkeskommunar). 



38 
 

 
Alternativ 1: 
Innspel frå workshop blir formidla til tenesteområdeleiarar for orientering og oppfølging.  Innspel blir 
brukt til å betre praksisen og innarbeid i den ordinære drifta (så langt det passer). Dei aktuelle 
tenesteområda er helse, skule, barnehage, kultur som vil bruke eigne system for å betra praksisen.  
 
Det vert ikkje satt av ytterlegare ressursar til koordinering av tiltak mellom tenestane utover det som 
allereie ligg til rette for i dag t.d. rektormøter, styrarmøter, leiarmøter og helseteam m.m. Skulane vil 
ha særskilt fokus på å implementere (realisere) dei nye retningslinene som gjeld frå 1.8.2017 og 
styrke foreldresamarbeidet. Det vert ikkje tildelt ekstra ressurs utover tildelt ramme.  
 
Tenesteområde Helse har styrkt nærvær av helsesyster på alle skulane, og arbeid med tilsetting av 
kommunepsykolog frå november 2017 er i gong. Kommunepsykolog sin viktigaste oppgåve er 
menneske med risiko for å utvikle eller har utvikla problem knytt til psykisk helse, vold eller traumar. 
Barn og unge er særskilt prioritet. Eit konkret tiltak som kom fram i workshop var bruk av helsesyster 
og kommunepsykolog.   
 
Fysioterapeut er engasjert 100% prosjektstilling som gjeld ut februar 2018, og har vore i aktivitet ½ 
år. Eit konkret døme på arbeidsoppgåver er samarbeid med helsesyster i undervisning i forhold til 
psykisk helse 8. og 9. trinn på Meland ungdomsskule.  Ho gir også undervisning (gruppe og 
individuelt) når det gjeld fysisk aktivitet, kroppsbevissthet, otting (anspenthet), konsentrasjon, 
pauseaktiviteter og stillingsforandring. 
 
 
Alternativ 2: 
Rådmann lager eit 2-årig prosjekt for perioden 2018-2019. Kostand er estimert til kr. 2 million.  
 

·  Kr. 800.000 årleg til miljøarbeidarstilling (100 %). Stillinga skal sikre prosjektleiing, leiing av   
beredskapsteam mot mobbing, planarbeid og leggje til rette for dialog og nettverksbygging 
og miljøarbeid i skulane 

·  Kr.200.000 til rekrutteringsarbeid, kompetanseheving, nettverksbygging og dialog 
 

Alternativ to gir muligheit for å arbeide meir overordna, langsiktig og breiare. Tiltaka kan finansierast 
ved bruk av disposisjonsfond.  
 
Folkehelse – begge alternativ vil styrke det førebyggjande og helsefremmande arbeidet for barn og 
unge. 
Miljø – ikkje aktuelt 
Økonomi – er omtalt over. 
 
Konklusjon 
Skuleåret 2017-2018 treng skulane tid og kunnskap til å realisere dei nye reglande som er gjelande 
frå 1.8.2017. Innspel frå workshop vert vidareformidla til aktuelle einingar for orientering og vidare 
oppfølging. Rådmann tilrår at kommunestyret vedtek alternativ ein i saksutgreiinga.  
 
Framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret vedtek alternativ ein i saksutgreiinga. Innspel frå workshop i Utval for levekår 
30.5.2017 vert handtert innanfor tenesteområda sine eigne system. Skuleåret 2017-2018 skal 
skulane prioritere bruk av tid og kunnskap til å realisere dei nye reglande i § 9a i Opplæringslova om 
skulemiljø som er gjelande frå 1.8.2017» 
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Utval for levekår - 59/2017 
 
ULK - behandling: 
 
Endringsframlegg frå Sølvi Knudsen (Sp): 
 
"Kommunestyret viser til saksutgreiing og innspel frå workshop i Utval for levekår 30.05.17. Aktuelle 
tema frå workshop vert å handtere innan tenesteområde sine noverande system. Skuleåret 2017 - 
2018 skal skulane prioritere bruk av tid og kunnskap til å realisere dei nye reglane i § 9 a i 
Opplæringslova om skulemiljø, som er gjeldande frå 01.08.17." 
 
Endringsframlegget vart samrøystes vedteke. 
 
Tilleggsframlegg frå Kjersti V. Nesse (Ap): 
 
"Kommunestyret ber rådmann etablere eit 2-årig prosjekt for perioden 2018 - 2019. Kostnad er 
estimert til kr. 2 million, og vert fordelt som følgjer per år: 
- Kr. 800.000,- til miljøarbeidarstilling (100%). Stillinga skal sikre prosjektleiing, leiing av 
beredskapsteam mot mobbing, planarbeid og leggje til rette for dialog, nettverksbygging og 
miljøarbeid i skule- og ungdomsmiljø generelt. Dette arbeidet inkluderer samhandling med frivillige 
lag og organisasjonar. 
- Kr. 200.000,- til rekrutteringsarbeid, kompetanseheving, nettverksbygging og dialogmøter. 
Prosjektarbeidet skal gje mulighet for å arbeide meir overordna, systematisk, langsiktig og breiare 
med omsyn til oppvekst- og skulemiljø. Tiltaket kan finansierast ved bruk av disposisjonsfond." 
 
Tilleggsframlegget fekk 5 røyster for (1 Sp, 2 H, 1 Frp, 1 Ap) og 1 røyst mot (1 Krf), og vart såleis 
vedteke.  
 
ULK – samrøystes framlegg til vedtak: 
Kommunestyret viser til saksutgreiing og innspel frå workshop i Utval for levekår 30.05.17. Aktuelle 
tema frå workshop vert å handtere innan tenesteområde sine noverande system. Skuleåret 2017 - 
2018 skal skulane prioritere bruk av tid og kunnskap til å realisere dei nye reglane i § 9 a i 
Opplæringslova om skulemiljø, som er gjeldande frå 01.08.17. 
Kommunestyret ber rådmann etablere eit 2-årig prosjekt for perioden 2018 - 2019. Kostnad er 
estimert til kr. 2 million, og vert fordelt som følgjer per år: 
- Kr. 800.000,- til miljøarbeidarstilling (100%). Stillinga skal sikre prosjektleiing, leiing av 
beredskapsteam mot mobbing, planarbeid og leggje til rette for dialog, nettverksbygging og 
miljøarbeid i skule- og ungdomsmiljø generelt. Dette arbeidet inkluderer samhandling med frivillige 
lag og organisasjonar. 
- Kr. 200.000,- til rekrutteringsarbeid, kompetanseheving, nettverksbygging og dialogmøter. 
Prosjektarbeidet skal gje mulighet for å arbeide meir overordna, systematisk, langsiktig og breiare 
med omsyn til oppvekst- og skulemiljø. Tiltaket kan finansierast ved bruk av disposisjonsfond. 
 
 
 
Formannskapet - 102/2017 
 
FS - behandling: 
 
Avrøysting: 
Utval for levekår sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
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FS – samrøystes framlegg til vedtak: 
Kommunestyret viser til saksutgreiing og innspel frå workshop i Utval for levekår 30.05.17. Aktuelle 
tema frå workshop vert å handtere innan tenesteområde sine noverande system. Skuleåret 2017 - 
2018 skal skulane prioritere bruk av tid og kunnskap til å realisere dei nye reglane i § 9 a i 
Opplæringslova om skulemiljø, som er gjeldande frå 01.08.17. 
Kommunestyret ber rådmann etablere eit 2-årig prosjekt for perioden 2018 - 2019. Kostnad er 
estimert til kr. 2 million, og vert fordelt som følgjer per år: 
- Kr. 800.000,- til miljøarbeidarstilling (100%). Stillinga skal sikre prosjektleiing, leiing av 
beredskapsteam mot mobbing, planarbeid og leggje til rette for dialog, nettverksbygging og 
miljøarbeid i skule- og ungdomsmiljø generelt. Dette arbeidet inkluderer samhandling med frivillige 
lag og organisasjonar. 
- Kr. 200.000,- til rekrutteringsarbeid, kompetanseheving, nettverksbygging og dialogmøter. 
Prosjektarbeidet skal gje mulighet for å arbeide meir overordna, systematisk, langsiktig og breiare 
med omsyn til oppvekst- og skulemiljø. Tiltaket kan finansierast ved bruk av disposisjonsfond. 
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